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Protokół Nr LIX/2023 
LIX sesji Rady Powiatu w Giżycku 

z dnia 30 listopada 2023 r. 
BR.0002.11.2023 
LIX Sesję Rady Powiatu w Giżycku otworzyła o godz. 15.00 Przewodnicząca Rady 
Powiatu Monika Łępicka-Gij. Oświadczyła, iż w posiedzeniu uczestniczy 17 radnych, 
co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób, stanowi quorum pozwalające 
na podejmowanie prawomocnych uchwał. Powitała radnych oraz gości, szczególnie młodych 
ludzi, uczniów szkół powiatowych.    
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do realizacji porządku obrad. Poinformowała, 
że w przewidzianym statutowo terminie nie wpłynęły uwagi do protokołu LVIII sesji Rady 
Powiatu w Giżycku z dnia 24 października 2023 r. 
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr LVIII/2023. 
Wynik głosowania: „za” – 17 – jednogłośnie. 

Protokół LVIII sesji Rady Powiatu w Giżycku z dnia 24 października 2023 r. został 
przyjęty. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady przedstawiła klauzulę informacyjną: z uwagi na ciążący 
na Administratorze ustawowy obowiązek transmitowania i utrwalania obrad sesji 
przebywanie na terenie objętym działaniem urządzeń rejestrujących/transmitujących obraz 
i dźwięk spowoduje automatyczne pozyskanie danych osobowych przez Administratora. 
Pełna  klauzula informacyjna znajduje się na drzwiach wejściowych do sali obrad. 
Przypomniała, że zgodnie z rozporządzeniem o ochronie danych osobowych, podczas 
omawiania spraw dotyczących konkretnych osób fizycznych, z czym związane jest 
posługiwanie się ich danymi osobowymi, należy uważać, aby nie naruszać czyjeś 
prywatności. Ponadto w trakcie obrad sesji nie można ujawniać informacji niejawnych, 
tajemnic chronionych ustawowo, dotyczących prywatności osób fizycznych i tajemnic 
przedsiębiorstwa. Należy pamiętać, aby nie udostępniać danych, które nie mają charakteru 
informacji publicznej. 
 
Przewodnicząca Rady zwróciła się o wnioski i uwagi do porządku obrad. 
Wniosków i uwag nie zgłoszono. 

 
Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad LIX sesji: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie wymaganego quorum. 
2. Przyjęcie przez Radę protokołu LVIII sesji z dnia 24 października 2023 r.   
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
7. Debata o potrzebach w obszarze oświaty z udziałem uczniów szkół prowadzonych 

przez Powiat Giżycki. 
8. Informacja Inspektora Ochrony Środowiska o wynikach kontroli obiektów 

o podstawowym znaczeniu dla obszaru powiatu za rok 2022. 
9. Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w zakresie przestrzegania 

prawa budowlanego w Powiecie za rok 2022.  
10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
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12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Korekcyjno-Edukacyjnego dla 
Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Giżyckim na lata 2024 – 2026. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 
na terenie powiatu giżyckiego. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej. 
16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania 

nieruchomości stanowiących własność Powiatu Giżyckiego, ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2023.  
18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia sposobu dokonywania odpisów aktualizujących 

należności w Starostwie Powiatowym w Giżycku i jednostkach organizacyjnych 
Powiatu Giżyckiego (wnioskodawca radny Jacek Łożyński).  

19. Sprawy różne. 
20. Zamknięcie sesji.   

 
Ad. 4 Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu Powiatu i zapytania radnych. 
Starosta M. Drzażdżewski odczytał Informację Naczelnika Urzędu Skarbowego 
w Kętrzynie w sprawie złożonego oświadczenia majątkowego osoby zobowiązanej do jego 
złożenia Staroście za rok 2022  – załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie przedstawił Sprawozdanie z bieżącej działalności Zarządu: 
1. Zatwierdziliśmy preliminarz Warsztatów Terapii Zajęciowej w Rynie i w Siedliskach 

na 2024 rok. Również na bieżąco zmieniamy preliminarze tych jednostek dotyczące 
bieżącego roku.  

2. Przyjęliśmy plan pracy Środowiskowego Domu Samopomocy w Rynie na rok 2024. 
3. Przyjęliśmy priorytety do otwartych konkursów ofert na realizację zadań publicznych 

zlecanych sektorowi pozarządowemu na rok 2024. 
4. 16 stycznia kończy się kadencja członków Rady Działalności Pożytku Publicznego 

Powiatu Giżyckiego. W związku z tym ogłosiliśmy nabór na następną kadencję. 
5. Informacja o pożarze, który miał miejsce w budynku Starostwa Powiatowego przy 

ul. Zajączka. Straż Pożarna zadziałała bardzo szybko. Straty pozornie nie są może 
zbyt duże, bo została nadpalona część połaci dachowej i jedno z pomieszczeń, 
ale zadymienie i użycie wody również spowodowało jakieś szkody. W tej chwili 
jesteśmy w trakcie organizowania remontu po pożarze.  

6. Przyjęliśmy Plan Zimowego Utrzymania Dróg Powiatowych w Powiecie Giżyckim.  
7. Most obrotowy – udało się wybrać firmę, która dokonała awaryjnej naprawy mostu. 

Przęsło zostało przesunięte, czyli zamknięte dla ruchu drogowego, żeby dokonać prac 
na przyczółku mostu. Odbiór prac jest planowany na poniedziałek. Konserwator 
zabytków zaznaczył, że chce być obecny przy odbiorze. 

8. 11 listopada przypadała 105. rocznica odzyskania przez Polskę niepodległości. 
Uczestniczyliśmy w uroczystościach, ale też w naszych placówkach oświatowych 
tradycyjnie organizowane było dyktando ortograficzne poświęcone tematyce 
związanej z okresem odzyskania niepodległości. 

9. Również w związku z Dniem Niepodległości odbyły się XV Zawody Strzeleckie 
Samorządów o Puchar Starosty Giżyckiego organizowane w Rynie. I miejsce zajął 
Urząd Miasta i Gminy Ryn, II miejsce Zarząd Dróg Powiatowych w Giżycku i III 
miejsce Urząd Miejski w Giżycku.  

10. W związku z Dniem Niepodległości, w Domu Pomocy Społecznej w Giżycku 
zorganizowano akademię przygotowaną przez mieszkańców i pracowników DPS. 
W uroczystości wzięli również udział wychowankowie Młodzieżowego Ośrodka 
Socjoterapii w Giżycku, którzy przygotowali dla mieszkańców DPS okolicznościowe 
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Gazetki i Kotyliony. Bardzo dziękuję Pani Dyrektor MOS za tą inicjatywę, która jest 
bardzo cenną wychowawczo sprawą poprzez kontakt i pomoc młodzieży osobom 
starszym. MOS bardzo często uczestniczy w pomocy w różnych sytuacjach w DPS. 

11. 21 listopada z okazji Dnia Pracownika Socjalnego spotkaliśmy się z przedstawicielami 
naszych jednostek pomocy społecznej. Omówiliśmy ich problemy, podziękowaliśmy 
za ciężką pracę, która w przypadku naszych jednostek jest bardzo różnorodna 
od pracy z małymi dziećmi, po pracę z seniorami. Praca bardzo ciężka i wymagająca 
nie tylko odporności psychicznej, determinacji, empatii, ale też często siły fizycznej. 
Była to też okazja, żeby niektórych pracowników wyróżnić za bardzo dobrą pracę.  

12. W Zakładzie Aktywności Zawodowej w Giżycku odbyła się wizyta sąsiedniego 
powiatu. Pani Starosta Olecka wraz ze współpracownikami chciała zapoznać się 
z pracą ZAZ, ponieważ w planach mają uruchomienie takiej placówki u siebie. 
Jak zawsze ZAZ zrobił bardzo dobre wrażenie na naszych gościach. 

13. Odbyła się wizyta nauczycieli z przedszkoli z Alytusa. Razem z nauczycielami 
ze Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego w Giżycku realizują projekt 
„Poprawa Kompetencji Nauczycieli Przedszkola w Europie” w ramach programu 
Erasmus+. Jest to kolejny przykład współpracy z naszymi partnerami na Litwie. 

14. Dzisiaj gościliśmy również szefostwo wydziału oświaty z rejonu wileńskiego. Jest to 
rewizyta, bo pierwsza wizyta, w której uczestniczył Starosta Sieroński, odbyła się 
na Litwie. Bardzo są nastawieni, żeby z nami realizować w przeszłości wspólne 
projekty. Omówiliśmy takie możliwości współpracy. Szczególnie bardzo interesują 
ich wizyty młodzieży u nas, żeby też szlifować język polski. 

15. Odbyła się Komisja Bezpieczeństwa i Porządku, na której zajmowaliśmy się 
inwestycjami, remontami i bieżącym utrzymaniem dróg mających wpływ 
na bezpieczeństwo ruchu drogowego w Powiecie Giżyckim. Gościliśmy zarządców 
różnych kategorii dróg, którzy przedstawili swoje sprawozdania dotyczące inwestycji 
w roku 2023, ale też plany na następne lata. Przygotowaliśmy plan pracy komisji 
na 2024 rok. Opiniowany był projekt budżetu w zakresie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego. Podsumowano również pracę komisji w 2023 roku. 

16. Pożegnaliśmy bardzo zasłużoną postać i osobę, z którą bardzo długo 
współpracowaliśmy. Mowa o panu poruczniku rezerwy Andrzeju Lesmanie, który był 
szefem koła Światowego Związku Żołnierzy Armii Krajowej w Giżycku. Był wielkim 
kustoszem pamięci żołnierzy, ale i kolegów z Armii Krajowej. Wielokrotnie brał 
udział w spotkaniach z nami, w uroczystościach związanych ze świętami narodowymi, 
ale też w spotkaniach z młodzieżą, przekazując swoje doświadczenia z czasów 
II wojny światowej.  

17. Bardzo ciekawą inicjatywę podjęła Rada Gminy w Kruklankach dla uczczenia 
swojego wójta, który dwa lata temu odszedł. Rada przyznała wieloletniemu wójtowi 
Marianowi Kwolikowi tytuł „Zasłużonego dla Gminy Kruklanki”. Za czasów 
wójtowania Mariana Kwolika nawiązała się bardzo dobra współpraca z gminą 
Kruklanki. Od tego czasu do dzisiaj wspólnie realizujemy bardzo dużo inwestycji 
na terenie gminy Kruklanki. To jest jego spuścizna i jego wpływ na to, że ta 
współpraca tak wygląda.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionego 
sprawozdania. 
W. Strażewicz zapytał, czy zostały ustalone przyczyny powstania pożaru budynku 
na ul. Zajączka i czy dokonano już wyceny szkód, bo rozumie, że budynek był ubezpieczony 
i czy ta procedura została już załatwiona.  
Starosta odpowiedział, że budynek jest ubezpieczony. Przedstawiciel firmy 
ubezpieczeniowej dokonał analizy i właściwie pod tym kątem szykują się do remontu. 
Natomiast postępowanie w sprawie przyczyny toczy się i nie mają informacji co do efektu. 
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M. Dolecka powiedziała, że na jednym z Zarządów poruszona była sprawa zimowego 
utrzymania dróg. W poniedziałek dane jej było jechać samochodem do Ełku. Droga była 
odśnieżona, posypana, czego nie można było powiedzieć o Powiecie Ełckim. Podziękowała 
Dyrektorowi ZDP i czekają, oby tak było zawsze. 
Przewodnicząca Rady dołączyła się do pozytywnych uwag dotyczących pierwszego ataku 
zimy. Nie ukrywa, że nie chciała chwalić, bo dopiero zaczynamy, ale pierwszy atak zimy 
przynajmniej w gminie Wydminy zdany. 
Innych pytań i uwag do sprawozdania nie zgłoszono. 

 
Ad. 5. Interpelacje i zapytania radnych. 
J. Łożyński powiedział, że wyciek danych z pewnej firmy, danych wrażliwych, osobowych 
dopiero się okaże ile narobił szkód. Zapytał, jak wygląda sprawa cyberbezpieczeństwa 
w jednostkach powiatowych, szczególnie, gdy jeszcze do 14 grudnia można wnioskować 
o grant, dla powiatów w wysokości do 850 tysięcy zł; czy wnioskowaliśmy o takie 
dofinansowanie, jeżeli tak, to jaki przewidujemy zakres działań w ramach wniosku. 
Wicestarosta odpowiedział, że będą składać wniosek, natomiast co do szczegółowej 
ochrony, to odpowiedzą na piśmie, bo teraz nie jest w stanie w szczegółach powiedzieć. 
Innych interpelacji i zapytań nie zgłoszono.   

 
Ad. 6. Wnioski i oświadczenia radnych. 
Wniosków i oświadczeń nie zgłoszono. 

 
Ad. 7. Debata o potrzebach w obszarze oświaty z udziałem uczniów szkół prowadzonych 
przez Powiat Giżycki. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do młodzieży, żeby wg wskazanej kolejności 
przedstawili się i powiedzieli o swoich potrzebach i spostrzeżeniach. 
Alicja Jurgielewicz i Bartosz Cycan – Zespół Szkół Elektronicznych i Informatycznych:  

 renowacja boiska szkolnego, szczególnie wyrównanie podłoża, żeby było zdatne 
do grania w piłkę, jak i wymiana sprzętu typu bramki, kosze do piłki, 

 wstawienie szafek dla każdego ucznia w szkole, 
 wymiana sprzętu i wyposażenia klasopracowni, szczególnie mechatroniki, 

informatyki, również klasopracownie chemiczne i fizyczne, 
 wymiana mebli, ławek i krzeseł, 
 utworzenie kącika wyciszenia i relaksu, 
 więcej miejsc siedzących na korytarzach i na podwórku, 
 wygospodarowanie miejsca na sklepik szkolny bądź kawiarenkę szkolną. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że lista jest spora i wyzwania też spore. Niektóre da się 
załatwić w miarę sprawnie, ale niektóre będą wymagały więcej przygotowania i niemałych 
środków. Świadomość, że takie potrzeby są, widzicie je, jest bezcenna i dołożą starań, żeby 
z czasem sprostać przedstawionym wyzwaniom. Niemniej jednak gorąco prosi, żeby 
młodzież w tych przygotowaniach i w tej realizacji wsparła ich, swoich dyrektorów, nasze 
służby od inwestycji, żeby realizowane rozwiązanie odpowiadały dokładnie potrzebom.  
M. Dolecka powiedziała, że jako radni też chcą, żeby młodzież czuła się w szkole jak 
w domu. Zapytała, czy o tych potrzebach i pomysłach rozmawiali z dyrektorem szkoły. 
Przedstawiciel ZSEiI odpowiedział, że ich dyrektor jest najukochańszy i najwspanialszy 
i oczywiście wspiera ich w tym wszystkim i chce, żeby te rzeczy realizowali, aby szkoła 
zmieniała się w miejsce doskonałe. Oczywiście nigdy nie będzie idealnie, ale żeby dążyć 
do tego ideału cały czas. 
M. Dolecka powiedziała, że jako Komisja Spraw Społecznych i Edukacji mieli okazję 
odwiedzić szkołę. Byli we wszystkich pracowniach i byli pod wrażeniem dostępności pomocy 
naukowej, wyposażenia wszystkich pomieszczeń. Uważa, że bardzo dobrym pomysłem jest 
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pokój wyciszenia, relaksu, jak również kawiarenka. Młodzież nie będzie miała potrzeby 
wychodzić spoza terenu szkoły. 
J. Łożyński powiedział, że na komisjach aktualnie omawiali skargę mieszkańców 
na zakłócenie porządku publicznego przez młodzież. Widzi tutaj światełko w tunelu, bo być 
może te pomieszczenia do wyciszenia byłyby jakąś receptą łagodzącą to zjawisko. Być może 
właśnie z braku takiego miejsca, młodzież znajduje inne miejsca poza szkołą. Może to jest 
właśnie ta inspiracja, którą trzeba rozpatrzyć w nadchodzącym roku budżetowym.  
M. Lemecha powiedział, że chciałby wystąpić w obronie młodzieży. Skarga nie ostatnia i nie 
pierwsza. Młodzież się zachowuje tak i dyrektor postępuje tak, jakie ma do tego warunki. 
Przez 70 lat w Giżycku nie wybudowano porządnej szkoły. Pomysły młodzieży są dobre. 
Radni zdają sobie sprawę, że uczeń idąc do szkoły powinien się spotkać ze wzorem 
organizacji, wzorem nowoczesności, ze spokojem, a nie uczyć się na starym, zdezelowanym 
sprzęcie. Wiemy o wielu różnych sprawach, ale Rada nie jest organem decydującym 
we wszystkim. Szkoły nie powstały, bo jest niestabilna koncepcja oświaty w Polsce. Zawsze 
się kombinuje, że jakoś młodzież się pomieści. To, co młodzież chce, jest słuszne, dlatego 
że licha baza wyklucza w chwili obecnej możliwość zastosowania efektywnych metod 
uczenia na poszczególnych lekcjach. Można narzekać na to, co jest, ale narzekanie nie zmieni 
sytuacji. Młodzi ludzie i ich opiekunowie powinni wejść do struktur, które mają na to wpływ. 
W chwili obecnej wiele spraw można rozwiązać w Polsce. Nie ma bariery finansowej, nie ma 
bariery technologicznej, ale jest bariera w świadomości, w głowie. Jeżeli nie zmienimy 
głowy, to nie zmienimy i nie rozwiążemy tych problemów. Dodał, że przygotował już dawno 
radnym wiele problemów, które w oświacie trzeba rozwiązać i jeżeli poszczególne szkoły 
chciałyby zapoznać się z tym i z nim porozmawiać, to jest dyspozycyjny czasowo, 
z młodzieżą może się spotkać i oczekuje na takie zaproszenie. 
Przewodnicząca Rady poprosiła, z racji tego, że jest jeszcze sporo przedstawicieli innych 
szkół, żeby skupić się na pytaniach do danej szkoły. Natomiast wszystkie uwagi, informacje 
natury ogólnej zostawić sobie na koniec. 
Magdalena Duda i Anita Urbanowicz – Zespół Szkół Kształtowania Środowiska 
i Agrobiznesu: 

 w szkole ogólnie dzieje się bardzo dużo, co pokazują ich media społecznościowe, 
 szkoła małymi krokami przechodzi renowacje. Ostatnio było odnowione szatnie, 
 w szkole czują się bezpiecznie,  
 jednym nie tyle co problemów, a wygody jest sprzęt. Mają porównanie jak się pracuje 

na tablicach klasycznych z kredą i interaktywnych. Z tablicami interaktywnymi praca 
jest szybsza, elastyczniejsza, dużo prostsza, przez co są w stanie zrealizować więcej 
materiałów na lekcji,  

 kolejny problem, że nie mają gdzie siedzieć na korytarzach, albo siedzi się na 
podłodze, albo wychodzi ze szkoły i spaceruje, 

 kolejną kwestią są zajęcia dodatkowe, czy sportowe, czy wyrównawcze, ponieważ 
dużo osób w naszym wieku musi chodzić na korepetycje, które wcale nie są tanie. 
W szkole pracownikom, którzy zostawaliby z nimi i chcieliby nauczać po swoich 
godzinach ramowych pracy trzeba byłoby jednak zapłacić. Słyszą wśród rówieśników, 
że jest zapotrzebowanie, czy to na zajęcia wyrównawcze, czy również sportowe jako 
SKS. 

 
Oskar Duszyński i Weronika Rybacka – Zespół Szkół Zawodowych: 

 brak szafek dla uczniów na bloku sportowym, 
 chcieliby zrezygnować z dzwonków, ich zdaniem wówczas uczniowie mieliby 

większą dyscyplinę i samokontrolę, 
 skrócenie lekcji do 30-35 minut, krótsze przerwy po 5 minut i dwie przerwy dłuższe 

20-30 minut. Młodzież w dzisiejszych czasach ma problem z koncentracją 
i skupieniem się na lekcjach przez 45 minut, 
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 bardzo marzy im się wysoka kultura, bez przekleństw, kultura wypowiedzi i higiena 
osobista, dlatego chcieliby wyremontować łazienki na bloku sportowym,   

 marzy im się zmiana koloru elewacji szkoły, ponieważ od kilku lat jest cały czas ten 
sam kolor, który już nie przypomina pierwotnego. 

 
Tomasz Grzyb i Mikołaj Chodorski – I Liceum Ogólnokształcące: 

 przedstawili koncepcję szkoły bez ocen, którą chcieliby wprowadzić. Obecnie oceny 
nie służą, tak jak przy pierwotnym zamyśle, żeby pokazać dla nauczyciela wiedzę 
ucznia na dany temat. Bardziej służą samej motywacji poprzez strach, co jest 
niezdrowym zjawiskiem. Uczeń, który jest zestresowany do uczenia się, nie będzie 
uczniem ambitnym, który będzie miał chęć dalszego rozwoju, 

 potrzeba zakupu krzeseł z miękkim oparciem ze względu na to, iż spędzają w szkole 
6-7 godzin dziennie, co na twardych drewnianych krzesłach, często już zniszczonych 
jest niewygodne,  

 kolejna kwestia to system zniesienia podziału klasowego. W obecnym systemie 
są odgórnie podzieleni na klasy na podstawie rozszerzenia, które uczniowie wybierają 
na samym początku. Problem pojawia się, kiedy uczniowie z potencjałem i uczniowie 
z mniejszym potencjałem zaczynają uczyć się jednego materiału przez co nie da się 
tego zdrowo zbalansować i uczniowie, którzy są lepsi albo będą się nudzić, albo będą 
robić materiał, który im odpowiada, ale wtedy uczniowie, którzy są od nich gorsi 
w danym przedmiocie nie będą nadążać z materiałem, przez co albo jedna grupa albo 
druga będzie cierpieć i chcieliby się tego pozbyć, łącząc wspólne rozszerzenia 
w danym przedmiocie, dzieląc na uczniów bardziej zdolnych i uczniów mniej 
zdolnych, 

 lepsza sieć Wi-Fi na terenie szkoły, ponieważ często nie ma Internetu w danych 
klasach, co bardzo przeszkadza w prowadzeniu zajęć dla nauczyciela, przez 
co również oni tracą czas,  

 wielokrotnie rozmawiali z panią dyrektor i wszystkie zmiany są po to, żeby uczynić 
ze szkoły miejsce, do którego uczeń faktycznie będzie chciał chodzić, a nie miejsce, 
do którego uczeń przychodzi, bo musi. Chcieliby zrobić miejsce do odpoczynku. 
Miejsce, do którego uczniowie mogą przyjść, gdy mają wolną lekcję lub czekają 
na autobus, posiedzieć, porozmawiać, a nie chodzić po mieście,   

 ostatnia kwestia to boisko oraz sala sportowa. Boisko w szkole to po prostu piasek, 
na którym wyrasta trawa i ciężko nazwać to boiskiem oraz sala sportowa, która jest 
przestarzała. 

 
Emilia Kociałkowska i Elżbieta Szymańska II Liceum Ogólnokształcące: 

 zwracają uwagę na laptopy, które są w opłakanym stanie. Dyski są do wymiany, słabo 
bardzo działają, ciężko z siecią internetową w szkole, chcieliby mieć więcej tablic 
interaktywnych, które ułatwiłyby naukę, szczególnie w salach językowych, 

 chcieliby zorganizować wykłady, których tematem przewodnim będzie nauka o tym, 
jak się uczyć. Chodzi o sposoby nauki, przyswajalność informacji z naszego mózgu, 
czy też nawyki, które często nieświadomie wykonujemy, a pogarszają efektywność 
pracy,  

 na terenie przy szkole jest stare przedszkole, które odstrasza od ich szkoły. Chcieliby, 
żeby wyglądało to ładnie, żeby ten teren na zewnątrz przy przedszkolu 
zagospodarować jako strefę odpoczynku dla uczniów. Na tym zależy im najbardziej, 

 zależy im też na edukacji w sferze substancji psychoaktywnych. Młodzież ze względu 
na ich nielegalność i działanie interesuje się nimi, bo zakazany owoc smakuje 
najlepiej. Wiedza w społeczeństwie na ten temat jest na zatrważająco niskim 
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poziomie. Sprawdzona wiedza ze strony specjalistów przyda się zarówno uczniom, 
jak i nauczycielom, którzy w razie kryzysu będą wiedzieli jak postępować. 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest pod wrażeniem, bardzo ciekawe spostrzeżenia 
i przede wszystkim oczekiwania, w szczególność jeżeli chodzi o wsparcie i pomoc w zakresie 
przeciwdziałania nadużywania używek.  
M. Dolecka powiedziała, że bardzo podobają jej się pomysły, co do szkolenia odnośnie 
sposobu uczenia się, jak też profilaktyki uzależnień. Cieszy to, że młodzież widzi problem. 
Podpowiedziała, że w każdym mieście, przy każdym urzędzie miasta czy gminy jest 
pełnomocnik do spraw rozwiązywania problemów alkoholowych i narkomanii. Są tam środki 
finansowe, które można przeznaczyć na szkolenia o tej tematyce zarówno dla młodzieży, 
jak i nauczycieli.  
J. Karpiński stwierdził, że nasuwają mu się dwie reperkusje. Pierwsza, czy przedstawiane 
sprawy, to jest opór dyrekcji, żeby ich nie załatwić wewnątrz szkoły i w związku 
z powyższym chcieli to powiedzieć im, żeby był szerszy wydźwięk. Takie ma wrażenie, 
bo 90% przedstawianych spraw jest do załatwienia przez dyrekcję szkół. Nasuwa się taki 
wniosek, żeby spowodować za jakiś czas debatę, następny etap, że dyrektorzy wystąpią 
i przedstawią potrzeby swoich szkół, w świetle również tego, co mówiła młodzież, 
a jednocześnie przemyślą i przedstawią problematykę dotycząca systemu nauczania 
i specyfiki każdej ze szkół, jaką mają wizję rozwoju swoich szkół. 
B. Kurowicka podziękowała, że tak wspaniale młodzież wystąpiła i przedstawiła problemy. 
Zauważyła, że jest parę rzeczy, nad którymi rzeczywiście Rada może się pochylić. To są takie 
bardziej finansowe sprawy. Jest też mnóstwo rzeczy, które mogliby w swoim zakresie 
załatwić. Odnośnie problemu cyberprzestrzeni czy narkomanii – skoro przeznaczamy 
pieniądze na szkolenie nauczycieli, to może tutaj też można pochylić się, żeby sprowadzić 
fachowca od takich rzeczy, żeby mógł przeprowadzić pogadanki, szkolenia z młodzieżą. 
Dodała, że młodzież ma mnóstwo fajnych pomysłów jeżeli chodzi o takie rzeczy naukowe, 
np. brak ocen. Młodzież jest bardzo kreatywna i to jest najważniejsze. Niektóre 
z przedstawionych rzeczy można z dyrekcją załatwić, bez ich udziału, a te większe rzeczy 
na pewno wezmą pod uwagę i będą nad nimi dyskutować. 
M. Dolecka powiedziała, że podobały jej się pomysły, zwłaszcza te, żeby skrócić lekcje albo 
nie wystawiać ocen, ale trzeba mieć świadomość, że są to problemy do rozwiązania 
na poziomie ministerialnym, czyli systemowym. Rada Powiatu nie ma takich kompetencji. 
Podpowiedziała, odnośnie kawiarenki, że jeżeli jest stołówka, to czy nie można tam 
wygospodarować jakiegoś kącika, gdzie można wypić kawę, zjeść ciastko, czy zjeść kanapkę, 
do czasu zanim będą wydawane posiłki. Podziękowała za wystąpienia, bardzo kreatywne 
pomysły i propozycje. Dodała, że nie zgadza się z radnym J. Karpińskim, ponieważ 
dyrektorzy co roku swoje potrzeby przedstawiają i te potrzeby są w miarę możliwości 
budżetowych realizowane, bo też mają świadomość, że z „pustego to i Salomon nie naleje”. 
W. Strażewicz zwrócił się do społeczności szkolnej Zespołu Szkół Zawodowych i po części 
Zespołu Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu. W tym miesiącu rozpatrywana była 
skarga mieszkańców ul. Kościuszki na zachowanie uczniów, którzy zakłócają spokój 
i porządek wokół bloków. Wie, że to jest bardzo trudne, ale gdyby mogli wpłynąć na osoby, 
które tam wychodzą na papierosa, żeby przynajmniej nie śmiecili i zachowywali się 
przyzwoicie. Zwraca się z takim apelem, żeby już takiej skargi nie było. To też świadczy 
o szkole, o młodzieży, a powinni o image swojej szkoły dbać. Dodał, że ze Starostą pamiętają 
czasy sprzed 25 lat, kiedy powstały powiaty i kiedy przejmowali szkoły od kuratora. 
Nazywali je wyposzczonymi szkołami. Podał przykład ZSZ, gdzie nad wejściem wisiała 
tabliczka „uwaga na odpadający tynk”. To, co się stało przez te 25 lat można mówić nie 
o ewolucji, ale małej rewolucji. Dowodem na to jest to, że zgłaszane dzisiaj postulaty miały 
charakter bardziej miękki, nie inwestycyjny, nie o wielkich kosztach. Gro problemów można 
rozwiązać w szkole przy współpracy z dyrektorami. Jako powiat w tej materii zrobili bardzo 
dużo, ale rzeczą normalną jest, że apetyt rośnie w miarę jedzenia. Ten rok jest szczególny, 
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bo w szkołach mamy zbitkę roczników, ale wg prognoz w następnych latach nabory będą 
dużo cieńsze i będą większe luzy, co wpływa na warunki nauczania. Pogratulował wystąpień. 
Młodzież wypowiadała się w sposób jasny, zrozumiały i specjalnie stresu nie było widać. 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że jest pod wielkim wrażeniem i jest bardzo wdzięczna, 
że młodzież zechciała przyjść i powiedzieć o swoich potrzebach. Zagwarantowała, że dopóki 
tu jest zawsze mogą to zrobić i zadba, żeby to, co da się zrobić udało się załatwić. Wspólnie 
zastanowią się jak to zrobić i będą realizować. Dzisiaj powiedzenie tego już rozpocznie jakieś 
działanie, chociażby wiele osób zmotywuje do tego, żeby poszukać jakiegoś rozwiązania. 
To jest najważniejsza rzecz dzisiejszego spotkania, że to zostało już powiedziane i będą się 
nad tym zastanawiać. 
 

O godz. 16: 20 salę obrad opuścił radny J. Karpiński. Dalej obradowało 16 radnych. 

 
Starosta podziękował młodzieży za udział w sesji i przekazanie spostrzeżeń w związku 
z nauką w swoich szkołach. Spotyka się z dyrektorami bardzo często. Wiele tych problemów 
dyrektorzy przekazują, budują plany finansowe, plany pracy szkół i starają się uwzględniać 
przynajmniej te materialne sprawy. Pomysły o skróceniu lekcji, wydłużeniu przerw może 
budzą ich uśmiech, ale idą czasy, że chyba dyrektorzy szkół będą mogli mieć większą 
samodzielność w budowaniu autorskich programów, więc być może będzie to realne 
do wykorzystania. Wszystkie te rzeczy, które przekazała młodzież można podzielić na trzy 
grupy. Są sprawy dotyczące procesu samego nauczania, które może obiecać, że przekaże 
w odpowiednim czasie właściwym władzom oświatowym. Druga grupa związana jest 
z większymi wydatkami, które Zarząd Powiatu i Rada Powiatu powinny uwzględnić 
w swoich planach. Są też sprawy drobiazgi, które już na najbliższym spotkaniu z dyrektorami 
poruszy i być może niektóre rzeczy uda się dosyć szybko załatwić. Zaskakuje go sprawa 
techniczna z siecią Wi-Fi. Tutaj muszą szybko dokonać przeglądu, bo jeżeli rzeczywiście 
są jakieś braki, to będą je uwzględniać w projektach w ramach programów z wykorzystaniem 
pieniędzy europejskich, bo duży nacisk Unia Europejska kładzie cały czas na te sprawy. 
Do problemu z narkotykami wracają również na Komisji Bezpieczeństwa, w której 
uczestniczą różne służby z naszego powiatu. Dzisiaj po raz pierwszy od dłuższego czasu 
usłyszał, że pojawia się ten problem. Zwrócą na to uwagę. Tutaj, tak jak radna M. Dolecka 
zauważyła, dobrym adresatem będzie stosowna placówka miejska w Giżycku, która 
dysponuje odpowiednimi środkami do wykorzystania. Zapewnił, że od razu ruszą z realizacją 
tych najprostszych spraw. Na spotkaniu z dyrektorami omówią kolejność i możliwość 
realizacji niektórych rzeczy, bo niektóre wcale nie są uzależnione od pieniędzy. 
J. Łożyński podziękował Przewodniczącej Rady za już cykliczne spotkanie z młodzieżą, 
gdyż uważa, że ten kontakt bezpośredni, ten przepływ informacji ma swoją wartość. Inaczej 
trochę zgłaszane problemy przekazują dyrektorzy, a inaczej odczuwa się ze słów, które 
wypowiada młodzież, bo ich problemy stają się naszymi problemami do rozwiązania. Rada 
to nie jest ciało jednolite. Ma swoje organy, które są dedykowane do rozwiązywania tego typu 
problemów. Sesje są otwarte dla każdego i tego typu problemy można zgłaszać. Odbywają się 
posiedzenia komisji i tam też można je zgłaszać. Bardzo dziękuje Staroście za takie 
elastyczne podejście, bo faktycznie te sprawy finansowe są trudniejsze do rozstrzygania, 
ale organizowanie prostych rzeczy da się to bardzo szybko i sprawnie rozwiązać.   
E. Januszkiewicz podzieliła się swoimi spostrzeżeniami. ZSEiI potrzebuje kącika wyciszenia 
i relaksu. W jej ocenie jest to wniosek w punkt ze względu na popandemiczne zjawisko stresu 
i depresji, które jest powszechne. Takie rozwiązania stosuje się w szkołach dla uczniów 
ze specjalnymi potrzebami edukacyjnymi. Młodzież zauważa jednak taką potrzebę dla całej 
społeczności uczniowskiej. Młodzież z ZSKŚiA zauważa potrzebę zajęć wyrównawczych, 
SKS, „lekcji po lekcjach” to mocno budujące w odbiorze radnej. Uczniowie z ZSZ postulują 
o rezygnację z dzwonków, skrócenie lekcji do 35 min. i wydłużenie przerw. Potwierdza 
to przekonanie, że taka szkoła jest najbardziej preferowana wśród uczniów. Z dzwonków 
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można zrezygnować lub zastąpić je np. śpiewem ptaków od zaraz, wystarczą wewnętrzne 
regulacje organizacyjno-techniczne w szkole. Licealiści z I LO wskazują na szkołę bez ocen. 
To kwestia statutu szkoły. Ocenianie w Polsce jest obowiązkowe, ale to nie to samo, 
co stawianie stopni. Ocena to postępy ucznia, a nie intuicyjne przypisywanie stopni. Zgodnie 
z prawem oświatowym obowiązkowa jest klasyfikacja śródroczna, roczna i końcowa. 
Ocenianie osiągnięć edukacyjnych i zachowania ucznia odbywa się w ramach oceniania 
wewnątrzszkolnego - w statucie szkoły. W nich czasem jest dużo za dużo. Samorządy 
Uczniowskie w porozumieniu z dyrekcją szkoły, opiekunem samorządu i radą pedagogiczną 
mogą przyjrzeć się swoim statutom i je zmienić. Ważne, żeby były zgodne z prawem 
oświatowym. Młodzi wskazują również na podstawową potrzebę posiadania Wi-Fi w szkole, 
to znak czasu. Licealiści z II LO mówią, że laptopy w szkole wymagają wymiany. 
To potwierdza, że szkoły nie nadążają za zmianami technologicznymi. Potwierdzają też 
potrzebę „strefy odpoczynku” w szkole oraz potrzebę otrzymania specjalistycznej wiedzy 
dotyczącej używek i nowych zjawisk typu FAKE NEWS. W ocenie radnej to słuszna uwaga, 
ponieważ w erze Internetu nauczyciele stracili monopol na wiedzę. Młodzież potrafi sama 
dotrzeć do informacji i coraz więcej wymaga. Czasy wymagają od nauczycieli ciągłego 
dokształcania się, od szkół uczniowie oczekują specjalistycznej wiedzy na pojawiające się 
trudności w otaczającej nas rzeczywistości. Takie przejęcie dowodzenia, odwrócona lekcja, 
kiedy dorośli słuchają tego, co mówią młodzi to skuteczny sposób na poprawę 
funkcjonowania szkół. Życzy spełnienia potrzeb w obszarze oświaty, by zajęcia stały się 
przyjemniejsze, bardziej angażujące i produktywne, by ich spełnienie zachęcało 
do przychodzenia do szkoły, do motywacji wewnętrznej i nauki. Pogratulowała uczniom 
wystąpień publicznych. 
Przewodnicząca Rady podsumowała, że jest bardzo dumna, ale i zbudowana, że taką mamy 
świetną młodzież. Rok temu pytała, czy jest potrzebna Powiatowa Rada Młodzieży. Nie miała 
odzewu, w związku z tym stwierdza, że pewnie jeszcze nie, ale chce zaproponować 
nieformalną propozycję kontaktu. Zaprosi młodzież do siebie za trzy miesiące, już nie 
na sesję, żeby porozmawiać, co się udało, a czego się nie udało zrealizować. Poprosiła, żeby 
nie traktowali tego jako obowiązku, tylko zaproszenie. Jeżeli będą mieli chęć, to przyjdą 
i porozmawiają. Jeżeli takiej chęci nie będzie, nie będzie czasu, to też nic się nie stanie. 
Chce kontynuować dzisiejsze spotkanie, chce dalej z młodzieżą rozmawiać i jeśli będzie chęć 
też ze strony radnych, to się spotkają i będą rozmawiać o dalszych potrzebach, co  udało się 
zrealizować, co może napotkało na jakieś przeszkody. Serdecznie dziękuje młodzieży 
i wielkie brawa. 
 
Przewodnicząca Rady o godz. 16:34 zarządziła przerwę. O godz. 16:43 wznowiła obrady. 
Stwierdziła, że na sali obecnych jest 16 radnych.  
 
Ad. 8. Informacja Inspektora Ochrony Środowiska o wynikach kontroli obiektów 
o podstawowym znaczeniu dla obszaru powiatu za rok 2022. 
Materiał stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że informacja była przedstawiana na Komisji. 
Zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionej informacji. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu przyjęła Informację bez uwag.  
 
Ad. 9. Informacja Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w zakresie 
przestrzegania prawa budowlanego w Powiecie za rok 2022.  
Materiał stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady poinformowała, że z przedstawionym materiałem radni zapoznali się 
na Komisjach. Zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do przedstawionej informacji. 
Pytań i uwag nie zgłoszono. 
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Przewodnicząca Rady oznajmiła, iż Rada Powiatu zapoznała się z Informacją 
nie wnosząc uwag.  
 
Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 
Radni zostali zapoznani ze Stanowiskiem Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

Pismem z dnia 3 października br., skierowanym do Rady Powiatu w Giżycku, mieszkańcy 
bloków przy ul. Kościuszki nr 12 i 14 w Giżycku zwrócili się z prośbą 
o rozwiązanie problemu złego zachowywania się uczniów Zespołu Szkół Zawodowych pod 
ich blokami w trakcie przerw. Przewodnicząca Rady Powiatu w Giżycku przekazała 
powyższe pismo do rozpatrzenia i wypracowania stanowiska przez Komisję Skarg, 
Wniosków i Petycji. Posiedzenie Komisji odbyło się w dniu 8 listopada br. z udziałem 
przedstawicieli mieszkańców, dyrektora Zespół Szkół Zawodowych, dyrektora Zespołu Szkół 
Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu, Dyrektora Powiatowego Zespołu Obsługi Szkół 
i Placówek Oświatowych oraz Starosty.  
Mieszkańcy w/w bloków skarżą się na młodzież ZSZ, która w czasie przerw gromadzi się 
pod ich oknami, pali papierosy i być może inne używki, śmiecą, są wulgarni. Członkowie 
Komisji uznali, że ten stan rzeczy jest uciążliwy dla mieszkańców w/w bloków. Starosta 
poinformował zebranych, że zorganizował spotkanie dyrektorów szkół powiatowych 
z udziałem przedstawicieli Policji i Straży Miejskiej, którzy zadeklarowali częstsze wizyty 
w miejscach gromadzenia się młodzieży. Ponadto Starosta będzie rozmawiał z Burmistrzem 
w sprawie objęcia miejsc gromadzenia się młodzieży monitoringiem miejskim. Również 
szkoły podejmą intensywne prace nad rozwiązaniem tego problemu. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 
uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 15, „przeciw” – 1, „wstrzymujący się” – 0. 

Uchwała Nr LIX.345.2023 w sprawie rozpatrzenia wniosku została podjęta – stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 
Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

W dniu 3 listopada br. do Starostwa Powiatowego wpłynęła skarga mieszkanki 
Rynu na działalność dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Giżycku, który 
odmówił wypłaty dofinansowania poniesionych kosztów zakupu przedmiotów 
ortopedycznych i środków pomocniczych na rzecz małżonka. W dniu 8 listopada br. 
Przewodnicząca Rady Powiatu skierowała skargę do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
celem jej rozpatrzenia. Komisja odbyła swoje posiedzenie w dniu 15 listopada br., w której 
wziął udział Wicestarosta Giżycki, Dyrektor PCPR. Skarżąca nie wzięła udziału 
w posiedzeniu Komisji. Członkowie Komisji zapoznali się z treścią skargi, korespondencją 
pomiędzy Skarżącą i PCPR-em, wysłuchali wyjaśnień Dyrektora PCPR.  
Przebieg postępowania w sprawie wyglądał następująco. W dniu 26 lipca br. w/w osoba 
złożyła wniosek o dofinansowanie zakupu pieluchomajtek na rzecz małżonka, który zmarł 
dzień później tj. 27 lipca br. W tym stanie rzeczy PCPR odmówił wypłaty świadczenia 
powołując się na art. 922 § 2 kodeksu cywilnego, który stanowi, że dofinansowanie 
na zaopatrzenie w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze jest świadczeniem ściśle 
związanym z jego świadczeniobiorcą. Jest jego osobistym prawem, które wygasa w chwili 
jego śmierci - nie jest świadczeniem podlegającym dziedziczeniu. 
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Biorąc pod uwagę powyższe fakty członkowie Komisji jednogłośnie uznali skargę 
za bezzasadną.  
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 
uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LIX.346.2023 w sprawie rozpatrzenia skargi została podjęta – stanowi 

załącznik nr 9 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 
Ad. 12. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zmiana Uchwały Nr L.311.2023  Rady Powiatu w Giżycku z dnia 23 lutego 2023 r. 
w sprawie przeznaczenia środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2023r (zm. Uchwała Nr LVI.331.2023 z 1 września 2023 r., 
zm. Uchwała Nr LVII.335.2023 z 28 września 2023r) spowodowana jest z informacją 
przekazaną przez Powiatowy Urząd Pracy o powstałych oszczędnościach w kwocie 5.739 zł 
i propozycją wykorzystania tychże środków na rehabilitację społeczną. W związku 
ze zbliżającym się końcem roku kalendarzowego dokonano analizy złożonych wniosków. 
W roku 2023 Fundusz przekazał środki w wysokości 2.661.888zł (z czego 1.474.800 stanowi 
dofinansowanie działania Warsztatów Terapii Zajęciowej). Na dzień 03 listopada 2023r. 
wpłynęło do PCPR 1805 wniosków o dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty 
ortopedyczne i środki pomocnicze. Jest to więcej w stosunku do roku 2022 o ponad 400 
wniosków. Na realizację oczekuje ponad 300 wniosków.   
Dążąc do racjonalnego wykorzystania środków PFRON po konsultacji z Powiatową 
Społeczną Radą ds. Osób Niepełnosprawnych dokonuje się przesunięć w poszczególnych 
działach i wraz z  kwotą 7 zł wynikającą z rozliczonego zwiększenia środków na WTZ  
wszystkie oszczędności przekazuje się na  dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt 
rehabilitacyjny, przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze. 

L.p. Nazwa zadania Plan 2023 r. 
(w zł) 

Zmiany 
(w zł) 

Plan 2023 r. 
(w zł) 

1. Finansowanie wydatków na instrumenty i usługi rynku 
pracy na rzecz osób niepełnosprawnych poszukujących 
pracy i nie pozostających w zatrudnieniu  (art. 11)- 
stypendia z tytułu stażu oraz szkolenia, zwrot kosztów 
dojazdów na staże, zwrot kosztów badań lekarskich: 
staż 

75.000 - 3.689 71.311 

2. Finansowanie kosztów szkolenia i przekwalifikowania 
zawodowego osób niepełnosprawnych (art. 40)- 
zlecenie usługi szkoleniowej, koszt ubezpieczenia 
od następstw nieszczęśliwych wypadków, koszt 
przejazdu na szkolenie, koszt badań lekarskich 

6.000 - 2.050 3.950 

 Razem środki finansowe na zadania z zakresu 
rehabilitacji zawodowej  

81.000 - 5.739 75.261 

3. Dofinansowanie kosztów działania warsztatów terapii 
zajęciowej  

1.474.800 0 1.474.800 

4. Dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych 198.171 - 1.727 196.444 
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i ich opiekunów w turnusach rehabilitacyjnych    

5. Dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych, 
w komunikowaniu się i technicznych, w związku z 
indywidualnymi potrzebami osób niepełnosprawnych   

173.656 - 7.392 166.264  

6. Dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki 
osób  niepełnosprawnych  

19.800 0 19.800 

7. Dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 
przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze 
przyznane osobom niepełnosprawnych 

714.454   + 

14.865 

729.319   

 Razem środki finansowe na zadanie z zakresu 
rehabilitacji społecznej ( w tym WTZ) 

2.580.881 + 5746 2.586.627 

 OGÓŁEM 2.661.881 + 7 2.661.888 

 
Radni zostali zapoznani z pozytywną opinią Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 
Niepełnosprawnych z dnia 7 listopada 2023 r. w sprawie proponowanego podziału środków – 

załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LIX.347.2023 zmieniająca uchwałę w sprawie przeznaczenia środków 
z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2023 r. została 
podjęta – stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 
Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie Powiatowego Programu Korekcyjno-Edukacyjnego 
dla Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Giżyckim na lata 2024 – 2026. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 6 ust. 4 pkt 2 ustawy z dnia 29 lipca 2005r. o przeciwdziałaniu przemocy 
domowej  (t.j. Dz. U. z 2021r. poz. 1249 ze zm.): Do zadań z zakresu administracji rządowej 
realizowanych przez powiat należy w szczególności: opracowywanie i realizacja programów 
korekcyjno-edukacyjnych dla osób stosujących przemoc domową. 
Uchwałą Nr XXV.175.2021 Rady Powiatu w Giżycku z dnia 28 stycznia 2021 r. uchwalono 
Powiatowy Program Oddziaływań Korekcyjno – Edukacyjnych dla Osób Stosujących 
Przemoc w Rodzinie w Powiecie Giżyckim na lata 2021 – 2023.  
W tym stanie rzeczy istnieje konieczność przyjęcia Powiatowego Programu Korekcyjno – 
Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Giżyckim na lata 2024 – 
2026, w brzmieniu określonym załącznikiem  
o niniejszej uchwały. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Starosta zgłosił autopoprawkę, która wiąże się z tym, iż Rada Ministrów uchwałą nr 205 
z 9 listopada 2023 r. ustanowiła Rządowy Program Przeciwdziałania Przemocy Domowej 
i chodzi o to, żeby stosować pojęcie, które zostało w nomenklaturze rządowej użyte. 
W związku z tym w programie w rozdziale II. Podstawa prawna, wyrażenie „Krajowy 
Program Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie” należy zamienić na „Rządowy Program 
Przeciwdziałania Przemocy Domowej na lata 2024-2020”. 
Innych uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
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Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 
uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z uwzględnieniem 
autopoprawki. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LIX.348.2023 w sprawie Powiatowego Programu Korekcyjno-
Edukacyjnego dla Osób Stosujących Przemoc Domową w Powiecie Giżyckim na lata 
2024 – 2026 została podjęta – stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

 
Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu giżyckiego. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Liczba dni dyżurów zadeklarowanych do pełnienia ciągiem przez apteki, ujętych w grafiku 
dyżurów na 2024 rok:  
Apteka, w której pełniony jest dyżur Liczba dyżurów ciągiem 

Apteka Cefarm, ul. Wojska Polskiego 8 1 

Apteka Cefarm, ul. Kościuszki 18 1 

Apteka Cefarm, ul. Warszawska 7 1 

Apteka Dr. Max 1 

Apteka Przyjazna 1 

Apteka Społeczna Na Warszawskiej Grupa Nowa 
Farmacja GNF 

1 

Apteka Gemini 1 

DOZ Apteka Dbam o Zdrowie (C.H. GUZ) 2 

Apteka Błękitna (dyżur za 3 apteki) 2 (w sumie ciągiem 6) 

Apteka Nowa (dyżur za 2 apteki) 2 (w sumie ciągiem 4) 

Apteka Centrum 2 

Apteka Dbam o Zdrowie (Kaufland) 2 

Zgodnie z art. 94 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. Prawo farmaceutyczne (Dz. U. 
z 2022 r., poz. 2301 z późn. zm.) rozkład godzin pracy aptek ogólnodostępnych na danym 
terenie określa, w drodze uchwały, rada powiatu, po zasięgnięciu opinii wójtów 
(burmistrzów, prezydentów miast) gmin z terenu powiatu i samorządu zawodu farmaceuty. 
Zgodnie z art. 94 ust. 2a w/w ustawy Rada Powiatu przekazuje uchwałę w postaci 
elektronicznej, ministrowi właściwemu do spraw zdrowia, w terminie 2 dni roboczych 
od dnia jej podjęcia. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 
uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LIX.349.2023 w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych na terenie powiatu giżyckiego została podjęta – stanowi załącznik 

nr 16 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  
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Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej. 
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Zgodnie z art. 5 ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym (tj. Dz.U.2022., poz.1526 z późn. 
zm.) powiat może zawierać z organami administracji rządowej porozumienia w sprawie 
wykonywania zadań publicznych z zakresu administracji rządowej. Na podstawie art. 12 ust. 
8a ww. ustawy doprecyzowano, że zadanie to należy do wyłącznej właściwości rady powiatu. 
W stosunku do poprzednich uchwał przyjmowanych corocznie, obecna uchwała Rady 
Powiatu umożliwia podpisanie porozumienia Wojewody z Powiatem Giżyckim na czas 
nieokreślony, zawierającego szczegółowy zakres rzeczowy, terminy realizacji zadania. Kwota 
dotacji ustalana będzie corocznie do wysokości zabezpieczającej realizację powierzanych 
zadań. W związku z powyższym wyraża się wolę przyjęcia od Wojewody Warmińsko-
Mazurskiego zadań publicznych z zakresu administracji rządowej wynikających z art. 63 
ustawy z 11 marca 2022 r. o obronie Ojczyzny (tj. Dz.U.2022 poz. 2305 z późn. zm.). 
Wobec powyższego uzasadnione jest podjęcie niniejszej uchwały. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego zapoznała się, ale nie opiniowała projektu 
uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 16 – jednogłośnie.   

Uchwała Nr LIX.350.2023 w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji 
rządowej została podjęta – stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu.  

 
Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania 
nieruchomości stanowiących własność Powiatu Giżyckiego, ich wydzierżawiania lub 
wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony. 
Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego po zapoznaniu się z projektem uchwały 
wniosła o dokonanie zmiany w § 5 pkt 1 ust. 3 projektu polegającej na tym,  
iż w zapisie: „zbycia nieruchomości będącej w powiatowym zasobie nieruchomości, jeżeli 

wartość zbywanej nieruchomości określona przez rzeczoznawcę majątkowego przekracza 

kwotę 200 000,00 złotych” kwotę 200 000,00 zmienia się na 100 000,00. 
Po uwzględnieniu autopoprawki Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Starosta poinformował, że Zarząd podtrzymuje kwoty, które ujęli w projekcie, nie będą ich 
zmieniać.   
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie wniosek Komisji o zmianę w § 5 ust. 1 pkt 3: 
kwotę 200.000,00 zł zapisuje się kwotą 100.000,00 zł. 
Wynik głosowania: „za” – 8, „przeciw” – 6, „wstrzymujący się” – 2. 

Wniosek przyjęto. 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z uwzględnieniem 
autopoprawki. 
Wynik głosowania: „za” – 11, „przeciw” – 2, „wstrzymujący się” – 3. 

Uchwała Nr LIX.351.2023 w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążania 
nieruchomości stanowiących własność Powiatu Giżyckiego, ich wydzierżawiania 
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lub wynajmowania na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata lub czas nieoznaczony została 
podjęta – stanowi załącznik nr 21 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu.  

 
Ad. 17. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2023.  
Radni zostali zapoznani z objaśnieniem projektu uchwały: 

Dochody/wydatki: 
Rozdz.85156 – kwota 1.814 zł stanowi nadpłatę składek na ubezpieczenia zdrowotne 
opłacane za osoby bezrobotne w latach poprzednich. Środki na ten cel zostały pierwotnie 
opłacone z dotacji celowej z budżetu państwa na zadania zlecone z zakresu administracji 
rządowej i w związku z tym podlegają one przekazaniu (zwrotowi) do dysponenta – 
Wojewody Warmińsko-Mazurskiego. 
Rozdz.85202 – zwiększa się plan dochodów uzyskiwanych przez Dom Pomocy Społecznej 
o kwotę 98.700 zł z tytułu refundacji wynagrodzeń pracowników zatrudnionych w ramach 
umowy  zawartej z Powiatowym Urzędem Pracy (łącznie: 191.800 zł).  O kwotę tę zwiększa 
się plan wydatków DPS zgodnie z ich przeznaczeniem.  
Rozdz.85333 – zwiększa się dochody o łączną kwotę 4.960 zł z tytułu wykonywania przez 
PUP zadań w zakresie wydawania cudzoziemcom pozwoleń na pracę. Środki przeznacza się 
na wydatki w tej jednostce. 
Rozdz.85508 – zwiększa się plan dochodów o łączną kwotę 96.695 zł, z tego o 6.695 zł 
uzyskaną przez Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie tytułem refundacji wynagrodzeń 
pracowników zatrudnionych w ramach umowy  zawartej z Powiatowym Urzędem Pracy 
(o kwotę tę zwiększa się plan wydatków PCPR zgodnie z ich przeznaczeniem) oraz o 50.000 
zł i o 40.000 zł tytułem porozumień między powiatami i odpłatności gmin za dzieci 
przebywające w rodzinach zastępczych. Środki te przeznacza się na wsparcie rodzin oraz 
pokrycie kosztów utrzymania dzieci pochodzących z terenu powiatu giżyckiego 
a przebywających na terenie innych powiatów.     
Rozdz.80115 – zwiększa się plan dochodów o kwotę 420.217 zł pochodzącą z rozliczenia 
projektu pn. „Sport dla wszystkich” realizowanego w latach 2021-2022. Środki te przeznacza 
się na uzupełnienie planu dotacji dla szkół niepublicznych (dz.801 i dz.854 - § 2540). Na ten 
cel przesuwa się także kwotę 200.000 zł z planu wydatków na dotacje dla schronisk 
młodzieżowych (rozdz.85417, § 2830). 
Wydatki:   
Przesunięcia w poniższych rozdziałach dotyczą zabezpieczenia środków na wydatki bieżące 
w jednostkach, zgodnie z miejscami ich powstawania:  
w rozdz.80102 (§ 4300), rozdz.85403 (§ 3020 i § 4280) oraz rozdz.85404 (§ 4300) – dotyczą 
Specjalnego Ośrodka Szkolno-Wychowawczego,  
w rozdz.80140 i rozdz.85410 – dotyczą Centrum Kształcenia Zawodowego i Ustawicznego.  
Ponadto dokonuje się zwiększenia planu finansowego wydzielonego rachunku dochodów 
(Załącznik Nr 5), gromadzących opłaty za korzystanie ze stołówek i internatu:   

1) w Zespole Szkół Kształtowania Środowiska i Agrobiznesu:  (rozdz. 80148 – o kwotę 
100.000 zł), 

2) w Zespole Szkół Elektronicznych i Informatycznych (rozdz.80148 – o kwotę 40.000 zł, 
rozdz.85410 – o kwotę 94.000 zł), 

3) w Młodzieżowym Ośrodku Socjoterapii (rozdz.85421 – o kwotę 42.000 zł). 
Przewodnicząca Rady poinformowała, że do projektu uchwały zostały przedstawione dwie 
autopoprawki, z których jedna była przedmiotem prac komisji.  
Starosta przedstawił drugą autopoprawkę, która dotyczy przyjęcia darowizny 
z przeznaczeniem na pokrycie kosztów szkolenia pracowników Domu Pomocy Społecznej 
i refundacji z Powiatowego Urzędu Pracy pozostałych kosztów tego szkolenia. Kwoty muszą 
być zatwierdzone do budżetu przez Radę. 
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Przewodnicząca Rady zwróciła się do radnych o pytania i uwagi do projektu uchwały oraz 
zgłoszonych autopoprawek. 
Uwag i pytań nie wniesiono. 

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie projekt uchwały z uwzględnieniem dwóch 
autopoprawek. 
Wynik głosowania: „za” – 12, „przeciw” – 0, „wstrzymujący się” – 6.  

Uchwała Nr LIX.352.2023 w sprawie dokonania zmian w budżecie Powiatu na rok 2023 
została podjęta – stanowi załącznik nr 23 do protokołu.  
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

 
Ad. 18. Podjęcie uchwały w sprawie określenia sposobu dokonywania odpisów 
aktualizujących należności w Starostwie Powiatowym w Giżycku i jednostkach 
organizacyjnych Powiatu Giżyckiego (projektodawca radny Jacek Łożyński).  
J. Łożyński powiedział, że projekt uchwały jest pewną formą przekazania informacji. Projekt 
uzyskał negatywną opinię zarówno od obsługi prawnej, jak i Zarządu, z czym się zgadza, 
dlatego że jest to oczywiste. Natomiast sam przedmiot uchwały dotyczy aktualizacji aktywów 
i pasywów w sprawozdawczości. Chodzi o aktualizację należności wynikających z udzielonej 
pożyczki dawno temu, rzeczy niemożliwej już do odzyskania. Mówi o tym umowa pożyczki, 
która wygasła w roku 2020. Wówczas również dłużnik został postawiony w stan upadłości. 
Literalnie o tym mówi ustawa, która jest dedykowana do wyceny aktywów, dedykowana 
przez akt wykonawczy, który jest rozporządzeniem. Sporządził gotową treść 
do uwzględnienia przez Zarząd w opracowaniu ewentualnej nowej treści polityki 
rachunkowości w jednostkach i w samym Starostwie. Rzeczywiście Rada nie może tego 
zmieniać. Tą kompetencją dysponuje zarząd i starosta. Przygotował pewną propozycję, którą 
Zarząd może uwzględnić, ale nie musi. Inspiracją do napisania projektu uchwały była 
odpowiedź Zarządu na jego interpelację, z którą się nie zgadza. Nie uzyskał odpowiedzi 
na pytanie o podstawę prawną na podstawie, której Zarząd nie dokonuje aktualizacji 
aktywów, tych należności.  
Starosta wyjaśnił, że nie zarząd tylko starosta, bo to jest kompetencja kierownika jednostki. 
Dodał, że do ustalania tych spraw będzie stosował się do przepisów prawa i do ich oceny, 
którą stosuje organ kontrolny jakim jest Regionalna Izba Obrachunkowa. Przez wiele lat 
sprawa ta nie była kwestionowana i dopóki nie zostanie zakwestionowana przez stosowny 
organ kontrolny, będą wykazywali te kwoty, o których tutaj była mowa. 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że nie jest właściwym przedstawienie Radzie projektu 
uchwały, który jest niezgodny z prawem. Dotarcie z pewnymi rozwiązaniami do Zarządu nie 
jest w jakiś szczególny sposób utrudniony w przypadku radnych. Jest to wręcz sprawa dużo 
prostsza, niż w przypadku zwykłego mieszkańca. Zwraca również uwagę, że radny nie jest 
radnym pierwszej kadencji, w związku z czym wszystkie tryby działania, funkcjonowania 
samorządu są mu znane. Przedstawianie projektu pod obrady Rady i oczekiwanie głosowania 
przy opinii, która wprost mówi, że projekt jest niezgodny z prawem, przy negatywnej ocenie 
Zarządu, nie do końca jest właściwe, dlatego nie będzie brała udziału w tym głosowaniu. 
Przewodnicząca Rady zapytała, czy jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos. 
Innych głosów nie było.  

Przewodnicząca Rady zwróciła się do Komisji o opinie do projektu uchwały. 
Komisja Spraw Społecznych i Edukacji negatywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego negatywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania: „za” – 0, „przeciw” – 10, „wstrzymujący się” – 5, brak głosu – 1.  

Projekt uchwały odrzucono.  



17 
 
Protokół głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 

 
Ad. 19. Sprawy różne. 
M. Nowakowski powiedział, że drugi raz spotkali się z młodzieżą i wysłuchali ich potrzeb. 
Uważa, że powinni na wzór Rady Sołeckiej stworzyć Fundusz Samorządów Szkół Średnich 
w Giżycku. Należałoby stworzyć regulamin, gdzie dopuszczalne byłoby w szkołach 
wzajemne pożyczanie pewnych funduszy na realizację swoich celów. Byłoby to bardzo 
kreatywne, uczące i jednocześnie świadczyłoby, że ich już dwukrotne wystąpienie na forum 
Rady Powiatu przynosi jakiś skutek. To jest jego wniosek do Zarządu przy ustalaniu budżetu.  
Starosta powiedział, że omówi tą kwestię na spotkaniu z dyrektorami, bo każda szkoła jest 
autonomiczna i ma inne swoje potrzeby.  
T. Szostkowski stwierdził, że widziałby to inaczej, żeby to było jednocześnie mobilizujące 
tych uczniów, czyli może poszukać, wskazać, pomóc tym uczniom uzyskać te pieniądze, czy 
z funduszy krajowych czy europejskich. To byłoby jednocześnie uczenie ich gospodarności. 
Oni mają pomysły, a my mamy dać im wędkę, mamy pomóc na ile możemy, ale nie na takiej 
zasadzie, że dajemy i róbcie, tylko żebyśmy mogli ich nauczyć tego bycia przedsiębiorcą. 
Pomóc znaleźć środki, ale musi to dużo zależeć od nich i wtedy będą wiedzieli, jakie 
to są trudności, z czym to się je. 
J. Łożyński powiedział, że zwykle jest tak, że Zarząd dysponuje całością budżetu, projektuje 
budżet, a oni go zatwierdzają. Ustawodawca wprowadził jeszcze jedną możliwość. W ramach 
konsultacji społecznych mogą kształtować tzw. budżet obywatelski. W ramach tego budżetu 
tego typu drobne projekty finansowe mogą jako Rada zatwierdzać, czy ewentualnie zgłaszać 
jakąś formę projektu dofinansowania do tego typu przedsięwzięć. Jego zdaniem jest to dobra 
forma adekwatna do tych potrzeb, które młodzież zgłaszała. Jako Rada mogą głosować 
za takim rozwiązaniem i mają wtedy kompetencję przeznaczania jakichś drobnych kwot 
z budżetu na tego typu cele.  
Starosta powiedział, że kwestię funduszu obywatelskiego w powiecie rozważali już bardzo 
dawno. W powiecie fundusz obywatelski, żeby miał sens, to musi być porządna kwota 
i podział na gminy, bo tam rzeczywiście te społeczności funkcjonują i mogą decydować, ale 
trzeba by to podzielić w naszym przypadku na wiele spraw, więc to jest bardzo trudne. 
Gminie jest to łatwiej zrobić. Natomiast w tej sprawie, poszedłby raczej w kierunku 
nauczenia gospodarowania młodzieży tymi kwotami. W szkołach pozyskiwane są środki 
z zewnątrz, tylko dzisiaj zajmują się tym rady rodziców. Jego zdaniem za mało tym zajmują 
się właśnie samorządy szkolne. Tutaj powinna być współpraca między tymi organami, 
bo zapominamy, że w szkołach funkcjonują takie organy jak Rada Rodziców, Samorząd 
Szkolny i jeszcze Rada Pedagogiczna i Dyrektor. Jest to naprawdę niezły pomysł, tylko 
wymaga obróbki, żeby mógł rzeczywiście być realizowany. 
W. Strażewicz zwrócił uwagę, że szkoły zarabiają na majątku powiatowym i jakaś część tych 
dochodów mogłaby być przeznaczona do dyspozycji samorządu.  
Starosta wyjaśnił, że szkoły mają rachunek dochodów własnych, ale w dwóch szkołach, 
gdzie jest internat, te dochody są o wiele większe, niż w pozostałych szkołach. Tu jest pewna 
nierówność i to też trzeba wyważyć. To są szczegóły, które należy omówić z dyrektorami, 
żeby w szkołach do dyspozycji samorządu była kwota odpowiadająca mniej więcej ilości 
uczniów, która do tej szkoły uczęszcza. 
E. Januszkiewicz powiedziała, że absolutnie jestem za tym, żeby uczyć młodych 
gospodarności, dbałości, poznawania czym jest projekt, rozpisywania go, rozliczania, 
poznawania porażek, sukcesów, wad i zalet systemu gospodarności. Natomiast sukces 
generuje sukces i chętniej powtarzamy to, co było dla nas przyjemne. Nie możemy wymagać 
od młodzieży, że zorientują się i napiszą. Trzeba byłoby przygotować informację do szkół, 
że taki jest program, taki termin, korzystajcie, napiszcie, żeby uprawdopodobnić sukces tego 
pierwszego razu i zachęcić do kolejnych. 
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T. Stielow przypomniała, jak kiedyś samorządy zarabiały pieniądze. Uczniowie jeździli 
na wykopki, na zalesianie i wspomagali tym budżet uczniowski przeznaczany na różne 
potrzeby. Zaproponowała, żeby może zachęcić uczniów do takiej formy albo innych form, 
które pomogą im uzyskać dodatkowe fundusze. Nie tylko wymagać, że dajcie, ale może coś 
od siebie. To jest pouczające i proponuje w rozmowie z dyrektorami zachęcić do takiej formy. 
 

O godz. 17:18 sale obrad opuścił radny M. Mieńko. Dalej obradowało 15 radnych.  

 
M. Nowakowski powiedział, że dzisiaj w dyskusji pojawiła się sprawa, którą parę lat temu 
poruszał rozmawiając o oświacie, że młodzież chce się uczyć. Padły argumenty, że w sumie 
jest równanie w dół, bo oni chcą się uczyć więcej, ale system, który funkcjonuje na to nie 
pozwala, bo właściwie ciągnie się „za uszy” tych, którzy są najsłabsi, a ci lepsi się nudzą. 
W naszym powiecie obserwuje się takie zjawisko, że egzamin maturalny oczywiście jest 
zdawany, ale efekt wybitnie dobrze zdanego egzaminu coraz bardziej się oddala i rodzice 
wysyłają dzieci do Olsztyna, do Warszawy, do innych szkół. Młodzież zgłosiła się z tym 
postulatem i może nawet w obrębie klasy opracować system z podziałem dla bardziej 
zdolnych i mniej zdolnych.  
Starosta stwierdził, że dla władz oświatowych będzie co robić.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że wpłynęło pismo Ministerstwa Kultury 
i Dziedzictwa Narodowego informujące, zgodnie z przepisami o ochronie zabytków, 
o udzieleniu dotacji w wysokości 114.074,34 zł Giżyckiemu Centrum Kultury 
z przeznaczeniem na pokrycie kosztów zadania pn. Giżycko, Twierdza Boyen: konserwacja 
i renowacja poterny przed bramą Giżycką będącej głównym wejściem do Twierdzy Boyen.  
Innych spraw nie zgłoszono.  

 
Ad. 20. Zamknięcie sesji.   
Wobec wyczerpania porządku obrad LIX sesji o godz. 17:22 Przewodnicząca Rady zamknęła 
obrady.   
Pełny przebieg obrad został zamieszczony na nośniku informatycznym i stanowi integralną 
część protokołu.   
 
Protokołowała                                                                      Przewodnicząca Rady Powiatu  
 
Agnieszka Jarocka                Monika Łępicka-Gij  


